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A vonatrongálók Somogybán is igen tevékenyek

V asúti ren d őrség  k ell
Idén mintegy százmillió fo
rintnyi kárt okoztak a M a
gyar Államvasutaknak a 
tolvajok és a rongálok. A 
somogyi alvilág elsősorban 
a légvezetéklopások terén 
emelkedik az országos átlag 
fölé. Megyénk ezen a téren 
eséllyel pályázhat az orszá
gos első helyre is.

Somogybán a mozdonyveze
tők sincsenek irigylésre méltó 
helyzetben: az elmúlt hóna
pok során tucatnyi alkalom
mal dobálták meg ismeretlen 
tettesek a szerelvényeket, ar
ról nem is beszélve, hogy

egyre többen tartják jó mulat
ságnak, ha a vonat elé kő és 
egyéb akadályokat helyeznek 
a sínre — hangzott el egy teg
napi pécsi sajtótájékoztatón, 
melyet a legfőbb ügyészség 
munkatársai szerveztek. A tá
jékoztatóra egy konferenciát 
követően került sor, melyen a 
dél-dunántúli régió szakem
berei — bírák, ügyészek, vas
utasok és rendőrök — ismer
hették meg a vonatok és vas
úti berendezések ellen elköve
tett bűncselekmények
ügyészségi vizsgálatának ta
pasztalatait.

(Folytatás a 3. oldalon)

Egyezségre kellene jutni a szakszervezeteknek

Adótábla és jövedelmek
Az MSZOSZ elnöke szerint 
tarthatatlan, hogy a hat szak- 
szervezeti konföderáció közül 
a LIGA és Munkástanácsok 
Országos Szövetsége nem ve
szi tudomásul a vagyonelosz- 
tásk'or kötött megállapodást. 
Erről Sándor László, az 
MSZOSZ elnöke beszélt teg
nap. Az elnök komolytalan
nak nevezte a két szakszerve
zeti konföderáció azon megál
lapítását, hogy az Érdek
egyeztető Tanács munkavál
lalói oldalának átalakítására 
tett javaslat pártpolitikai ösz- 
szeesküvést szolgál, vagy 
kormánymegrendelésre ké
szült.

Sándor László szerint az 
érdekegyeztetésben egyre na
gyobb szerepet kell kapnia a 
munkaadók és a munkaválla
lók alkujának, csökkentve a 
kormány szerepét. Olyan 
partnerekre van szükségük, 
akik képesek betartatni a 
megállapodásban vállaltakat. 
Többek között ezért is elen
gedhetetlen az Érdekegyez
tető Tanács Tnunkavállalói ol

dalának átalakítása, a tényle
ges támogatottság figyelembe 
vétele. Kérdésekre válaszolva 
nem vetette el: amennyiben 
rendeződnek a társadalombiz
tosítás körüli viszonyok, le
hetséges, hogy másnak adja át 
ezt a funkciót. A munkaválla
lók elsősorban az infláció erő
teljesebb visszafogását vár
ják. Alacsonyabb inflációval 
a kamatok is csökkenthetők, 
ez pedig a beruházásokat, az 
új munkahelyek létrehozását 
ösztönzi. A jövő évi személyi 
jövedelemadó tervezeténél 
gumicsontnak nevezte az ét
kezési hozzájárulás adómen
tességének megszüntetésére 
tett kormányzati javaslatot. 
Olyan kis tétel ez, hogy a 
kormány majd könnyen eláll 
bevezetésétől, érzékeltetve: 
teljesítette a szakszervezetek 
legfőbb követelését. Abban 
kellene egyezségre jutni a 
szakszervezetekkel, hogy az 
alacsonyabb és középső jöve
delemsávokban se csökkenje
nek a nettó keresetek az új 
adótábla bevezetésével.

Ma m ár „élesben” m ent a m agyar polgári védelem Szlovéniában

Felkészültek a földrengésre

...a helikopteré volt a főszerep  f o t ó : lang

A feltételezett esemény: 
szerda éjjel a szlovén kor
mány segítséget kért magyar 
partnerétől a nagy erejű  
ljubjanai földrengés okozta 
károk felszám olásában, il
letve a lakosság mentésében. 
A két kormány között hatá
lyos egyezm ény adott alapot 
a kéréshez.

A Belügyminisztérium a Polgári 
Védelem Országos Parancsnok
ságát jelölte ki a mentőcsoport 
összeállítására. A somogyi pol
gári védelem közreműködésével 
tegnap reggel állt fel Balaton- 
földváron az ország minden tájá
ról érkezett 25 fős mentőcso
port, amelynek 12 civil tagja 
van. A kutyás, helikopteres és

műszaki mentést gyakorolták, 
de tulajdonképpen éles beve
tésre mentek, miután a helyszí
nen nem vplt módjuk informá
lódni. Ma Ljubjana központjá
ban egy 4 emeletes házból heli
kopterrel kötélen függeszkedve 
mentik a sebesülteket, míg egy 6 
emeletesből 30 embert kell ki
hozniuk lehetetlen körülmények 
közül. Vasárnapra várják vissza 
a magyar mentő csoportot Bala- 
tonföldvárra.

Orovecz István polgári vé
delmi vezérőrnaggyal a tegnapi 
szemlén találkoztunk Balaton- 
földváron. Mint elmondta a ma
gyar polgári védelemnek széles 
körű nemzetközi kapcsolatai 
vannak. Idén a mostani szlovén 
közös gyakorlaton kívül már há

rom nemzetközi együttműkö
désben vettek részt: a NATO 
hazánkban szervezett békepart
neri gyakorlatán, illetve jártak 
Ukrajnában és Ausztriában is.

A magyar polgári védelem jó 
szakembergárdával, felkészül
ten vesz részt a nemzetközi 
együttműködésben. Különösen 
az informatikában, szervező és 
tervező tevékenységével tud ki
tűnni. A műszaki bázisát azon
ban fejleszteni kell a következő 
években. Mint a tábornok meg
jegyezte a világon mindenütt 
nagy súlyt fektetnek erre a civil 
tevékenységre és a költségve
tési forintok elosztásánál nem a 
védelmen spórolnak, mert ez a 
társadalom egészének érdeke.

G. M.

Magyarország 
az első körben

A Bundestag védelmi bi
zottságának Magyarorszá
gon tárgyaló delegációja 
megerősítette: a NATO mi
niszteri bizottsága decem
berben már konkrét feltéte
leket fogalmaz meg a je
lentkezőkkel szemben és 
meghatározza a tárgyalások 
menetrendjét is. A delegáció 
szerint Magyarország is 
azok közé tartozik, ame
lyekkel az első körben kez
dik meg a tárgyalást.

Az ingatlanszakma 
fejlődéséről

Budapesten rendezte konfe
renciáját a Közép-európai 
Ingatlanszövetségek Háló
zata. A háromnapos és ma 
befejeződő tanácskozás 
résztvevői tizenhat ország
ból érkeztek hazánkba. Az 
ingatlanszakma fejlődését 
nagyító alá vevő konferen
cia fővédnöke Gál Zoltán, 
az Országgyűlés elnöke.

A másfél százalék 
adócsökkentésről

Az MSZP parlamenti frak
ciójának vezetősége és az 
Autonóm Szakszervezetek 
Szövetségének elnöksége 
egyetért abban, hogy jövőre 
átlagosan 1,5 százalékkal 
mérséklődjön az átlagos 
személyi jövedelemadó-ter
helés, és ne csökkenjen to
vább a reálbér — mondták a 
két szervezet vezetői tegnap 
Budapesten tartott megbe
szélésüket követően.

Tüntetésre 
készül az MDF

A Magyar Demokrata Fó
rum arra számít, hogy sok 
ezren vesznek részt a szom
batra meghirdetett Kossuth 
téri tüntetésén, amelynek 
célja: figyelmeztetni a kor
mányt, fogytán a társadalom 
türelme — közölte Lezsák 
Sándor pártelnök.

Z ajlik  az ágypárbaj Som ogybán
Áz egészségügyi ágyszám struktúra átalakítása nyomán, 
csökkenő finanszírozás m ellett, előreláthatóan több or
vosra és több ápolóra lesz szükség mint eddig. Ez a Népjó
léti M inisztérium  által m eghatározott úgynevezett m inim á
lis feltételrendszer kialakítása nyomán lesz így.

A gyakorlatban azt jelenti, ha 
például egy korábban 55 ágy- 
gyal működő osztály kapacitá
sát negyvenre csökkentik, ke
vesebb beteget ápolhatnak és 
bocsájthatnak el azonos idő 
alatt. A finanszírozást ugyan
akkor betegenként, illetve 
diagnózisonként kapják az in
tézetek, ezért, a kisebb forga
lom miatt ennek az összege is 
csökken. A 280 ággyal mű
ködő Mosdósi Tüdő és Szív
kórház például éppen hogy 
talpon tud maradni, s csak re
mélheti, hogy az orvostovább

képzésben végzett feladatát is 
el tudja látni. Többek között ez 
hangzott el tegnap a kaposvári 
megyeházán megtartott me
gyei szakmai egyeztető fórum 
előtti tájékoztatón.

Dr. Koncz Gábor az 
ÁNTSZ Somogy megyei Inté
zetének tisztifőorvosa, a fóru
mok által eddig elfogadott 
ágyszámcsökkentésről annyit 
mondott: Mosdós és Kaposvár 
összesen 262 ágy leadását vál
lalta. Ebből 87 Mosdósról, 175 
Kaposvárról kerül fölszámo
lásra. Hogy konkrétan mely

osztályokon csökkentik az 
ágyakat, arról nem esett szó a 
tájékoztatón. Dr. Mózes Imre, 
a Mosdósi Tüdő és Szívkórház 
igazgató-helyettese elmondta: 
mindkét kórház igazgatójának 
és a megyei önkormányzatnak 
is el kell készítenie az erre vo
natkozó ajánlatát. Az egyezte
tés időpontjáról azonban nincs 
tudomása. Annyi bizonyos: a 
két intézet továbbra is megtartja 
önállóságát és összesen 1300 
ágyon látja el a betegeket.

Az egyeztetések végén zá
rónyilatkozat születik, ám ha 
az ország bármelyik közigaz
gatási egységében elmarad a 
törvény végrehajtása, sem
missé válik ez a megállapodás. 
Az ágyszámcsökkentéseket 
ugyanakkor végre kell hajtani,

s mert a jövőben is számolni 
kell egy kisebb léptékű kar
csúsítással, ennek aránya túl
ságosan megterhelné az intéze
tek működését.

A fórum most a szakmán
kénti ágyleépítésen dolgozik, 
figyelembe véve a speciális el
látási területek és a hiány
szakmák igényeit is. Átlagosan 
20 százalékos csökkentés vár
ható, de lesz ahol 30, s lesz 
ahol csak 10 százalékkal lesz 
kevesebb ágy. Ezzel párhuza
mosan megkezdték a megye 5 
kórházi és 5 önálló — Barcs, 
Csurgó, Tab, Balatonboglár, 
valamint a marcali kórház in
tézeteként működő fonyódi — 
rendelőintézetek rendelésének 
igény szerinti átalakítását.

Várnai Ágnes

A SOMOGYI HÍRLAP kérdésstafétája

Az em ber átváltozása
Dr. Ozsváth Ferenc: Az úton végig kell menni
Az iskolának és a családnak 
egyaránt fontos szerepe van 
abban, hogy milyen lesz a jövő 
ifjúsága. A mintát a felnőttek 
adják. Az alkoholtól, a dohány
zástól, a kábítószertől függő 
ember képtelen megfelelni a 
kor kihívásainak. Olyan tulaj
donságokkal, képességekkel, 
készségekkel kell felfegyve
reznünk a gyerekeket, hogy al
kalmasak legyenek az ezred
fordulón rájuk váró feladatok 
elvégzésére. Ne hátráljanak 
meg a problémák elől, válasz- 
szanak értelmes célokat, s tud
janak küzdeni azok eléréséért 
— válaszolta a Somogyi Hírlap 
kérdésstafétájában dr. Ozsváth 
Ferenc kaposvári alpolgármes
ter. (Interjúnk a 4. oldalon ) Dr. Ozsváth Ferenc

A mentőkutyák most pihentek...


